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Vragen   

Vragen begroting 2023 pagina 1 t.m 44 en een vraag over de Woo. 

 

1. Op pagina 61 geeft aan werk te maken van de implementatie Woo.  

a. Is dat niet erg laat. De wet is inmiddels al jaren in 

voorbereiding en sinds mei in werking? 

b. Wanneer is deze wet volledig geïmplementeerd in Leudal? 

c. Er is door de VNG een handreiking voor implementatie 

opgesteld. Volgt u de daarin opgenomen richtlijnen en 

aanbevelingen? 

d. Waar in de begroting vinden straks we de verplichting om 

informatie te verstrekken over de uitvoering van de WOO?  

e. Wie worden de contactpersonen voor de WOO in Leudal? 

f. Is de website wel al voor onze burgers aangepast aan de eisen 

van de WOO? 

g. Graag een financieel overzicht van de kosten die gemoeid zijn 

met de implementatie. 

h. Gaat u ook de kaders voor informatieverstrekking aan burgers 

en raad aanpassen aan de eisen van de Woo? 

 

 

 

https://vng.nl/rubrieken/onderwerpen/wet-open-overheid-voorheen-wet-openbaarheid-van-bestuur
https://vng.nl/sites/default/files/2022-04/VNG-Woo-Meerjarenplan.pdf
https://vng.nl/nieuws/handreiking-van-wob-naar-woo-is-geactualiseerd
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2. Leeswijzer 

    a. Wat is de functie van de leeswijzer? 

    b. Daar staan allemaal doelen en subdoelen. Waar dienen die 

        voor? 

    c. Waarom kent programma 7 geen doelen? (geen tekst) 

 

3. Bestuurlijke vernieuwing 

    a. Kunt u deze tekst nog eens begrijpelijk uitleggen?  

    b. Wat gaat er concreet veranderen? 

 

Om desgewenste effecten te bereiken en tegelijkertijd ruimte te 

bieden voor creativiteit en innovatie, is het van belang om meer te 

sturen op realiseren van doelen, waarbij het proces een middel is 

om dit doel te bereiken. De ambtelijke en bestuurlijke organisatie 

zullen hierin mee moeten bewegen. 

We verkennen de reikwijdte en impact van deze verandering van 

werkwijze en zullen deze de 

komende jaren inbedden in onze bedrijfsvoering en 

besluitvorming. 

  

4. Kind centrum 

    a. Wanneer is de € 10.000.000 gevoteerd als uit te geven bedrag? 

         Dat was in 2022  1.336.000. 

    b. Wanneer zijn de verkeersmaatregelen gereed? Z 

    c. it daar een fasering in? Zo ja graag inzicht. 

 

5. Fietspad spoorbrug Buggenum 

    a. Is het eerste afschrijvingsjaar fietspad spoorbrug reëel? 

    b. Wanneer is besloten Zevenellen twee jaar op te schuiven en 

        waarom schuift de investering maar 1 jaar op?  

    c. Waarom is er uitstel gevraagd? 

 

6. Veiligheid en ondermijnende criminaliteit. 

    a. Taken blijven gelijk en toch wordt er fors meer geld gevraagd. 

        Waar is dat voor? 

    b. Hoe zijn de mutaties reserves (-95 en -313) opgebouwd?  

    c. Wat valt daaronder? 

 

7. Leefomgeving 

    a. Er was besloten 37000 bomen te planten. Nu zijn dat er 20.000. 

        Hoe moet ik dat lezen?  

    b. Kunt u enig inzicht geven in de minimale eisen van de bomen 

        die geplant worden en hoe betrekt u burgers en bedrijven 

        daarbij? 

 

 



    c. Vorig jaar is besloten dat Leudal bij de inwerkingtreding van de 

        Omgevingswet voldoet aan alle minimale eisen. Nu staat dat er 

        niet meer. Graag een inzicht in hoe die implementatie is 

        verlopen en hoe dat er organisatorisch uitziet. 

 

    d. Deze tekst: (wij een Leudals Investeringsagenda opstellen en 

        hieraan uitvoering geven, zodat lokale initiatieven worden 

        ondersteund en de economische veerkracht en groei eerder en 

        beter kan worden ingezet.) stond ook vorig jaar in de 

        begroting. Wat is 2022 al uitgevoerd en wat wordt in 2023 

        uitgevoerd? 

 

     e. U verwacht fors minder aanvragen en toch stijgen de lasten 

         enorm. Hoe verklaart u dat? 

 

8. Economie 

    a. Aan wie stelt u de vragen onder ‘ontwikkelingen buitengebied”? 

    b. Wat is er sinds de vorige begroting aan garantstellingen 

        verstrekt? 

    c. Waarom is er gekozen voor een ambtelijk spreekuur en kunnen 

        ondernemers niet rechtsreeks bij de wethouder terecht als ze 

        dat willen? 

    d. Wat bedoelt u met deze tekst en hoe gaat u dat concreet 

        realiseren? 

        “We blijven de diversiteit qua bedrijven en gewassenteelt in ons 

        buitengebied stimuleren” 

    e. Waarom zijn de kosten ambtelijke samenwerking in 2024 zoveel 

        lager? 

    f. Positief dat u sterk inzet op toerisme en recreatie. Waarom daar  

       geen middelen voor beschikbaar stellen? 

   g. Wanneer is de mountainbike-route gereed? 

 

9. Wonen 

    a. Hoe kunnen we als raad kwalitatief (welke), kwantitatief (aantal 

        per benoemde kwaliteit) en waar (kern) de opgave volgen?  

    b. Wanneer bepalen we de verdeling van 750 woningen naar 

       welke, wanneer en waar? 

 

10. Klimaat 

      a. Wat is de relatie nog met de Regionale Energie Strategie  

          (1.0)?  

      b. Ons viel deze tekst op: “Gemeente Leudal zal een eigen 

          isolatieprogramma gaan opstellen al dan niet in RES verband”. 

          Kunt u daar eens wat meer over vertellen?  

          Waarom niet in RES verband?  

          En betekent dit dat er een (financieel) programma komt voor 

          isolatie ondersteunende maatregelen aan woningen en  

          bedrijven? Of blijft het weer bij algemene informatie en 

          foldertjes? 



 

    c. U neem geen aanvullende middelen op voor uw hoge ambities.  

       Kunt u alle ambities waarmaken binnen het beschikbare budget? 

 

11. Regionale Uitvoeringsdienst Limburg Noord 

      a. Wanneer zijn deze (Vanuit de Regionale 

          Uitvoeringsdienst (RUD) zal de komende jaren het toezicht op  

          de wettelijke verplichte maatregelen worden geïntensiveerd.) 

         afspraken gemaakt met de RUD?  

      b. Wij ontvangen graag een concretisering van deze tekst in de 

          vorm van een deal met de RUD. 

 

12. Transitievisie warmte in uitvoering 

      a. Kunt u een planning overleggen wanneer welke kern aan de 

          beurt is? 

 

13. Nieuwbouwwoningen 

      a. Het aantal nieuwbouwwoningen is in 2021 gehalveerd. Hoe 

          gaat u dit proces keren om te komen tot 750?  

      b. Als we in dit tempo doorgaan halen we de helft nog niet. Wat 

          is het meest recente netto arbeidspercentage? 

      c. Het aantal banen in Leudal is fors gedaald. Hoe komt dat?  

 

14. Voorzieningen 

      a. Hoeveel heeft u geraamd voor de verduurzaming van ons 

         vastgoed? 

      b. Wat is een reële inschatting van de verduurzaming van ons 

          vastgoed. Wellicht kunt u dat in een tabel aangeven met een 

          onderscheid in niveaus van volledig energie neutraal naar –  

         matig duurzaam? 

 

15. Bewegingsonderwijs 

      a. Heeft u overwogen om zwemonderwijs weer te gaan 

          ondersteunen daar waar dat qua eigen vervoer mogelijk is? 

 

16. Sportaccommodaties 

      a. Waar vinden we de kapitaallasten voor de sportaccommo- 

         daties?  

      b. Is er voldoende budget opgenomen voor de verduurzaming 

         van de sportaccommodaties en waar vinden we die budgetten? 
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Advies:  
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Raadsvragen begroting 2023 - 2026
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Nummer 1 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder R. Martens

Onderwerp Woo

Raadsvraag Op pagina 61 geeft aan werk te maken van de implementatie Woo. 
a. Is dat niet erg laat. De wet is inmiddels al jaren in voorbereiding en 
sinds mei in werking?
b. Wanneer is deze wet volledig geïmplementeerd in Leudal?
c. Er is door de VNG een handreiking voor implementatie opgesteld. 
Volgt u de daarin opgenomen richtlijnen en aanbevelingen?
d. Waar in de begroting vinden straks we de verplichting om informatie 
te verstrekken over de uitvoering van de WOO? 
e. Wie worden de contactpersonen voor de WOO in Leudal?
f. Is de website wel al voor onze burgers aangepast aan de eisen van 
de WOO?
g. Graag een financieel overzicht van de kosten die gemoeid zijn met 
de implementatie.
h. Gaat u ook de kaders voor informatieverstrekking aan burgers en 
raad aanpassen aan de eisen van de Woo?



Beantwoording 
raadsvraag

a. Tijdens de MT-vergadering van 30 maart 2022 is er een projectplan 
Woo gepresenteerd en akkoord bevonden. Ook zijn er presentaties aan de 
teams gegevens om kennis over de Woo over te brengen op de 
medewerkers in de ambtelijke organisatie. In het kader van de actieve 
openbaarmakingsplicht wordt tevens opgemerkt dat voor sommige 
informatiecategorieën al informatie actief openbaar wordt gemaakt op de 
gemeentelijke website. Echter, deze informatie is nog niet ontsloten op 
Platform Open Overheidsinformatie (PLOOI), nu dit platform nog niet 
operationeel is.
b. We houden daarbij de wettelijke termijnen aan. Voor het onderdeel 
‘actieve openbaarmakingsplicht’ betreft dit 5 jaar, dus tot 1 mei 2027. Voor 
het onderdeel ‘informatiehuishouding op orde’ betreft dit 8 jaar, dus tot 1 
mei 2030. Beide onderdelen worden in fases geïmplementeerd. 
c. In principe wel. Daar waar vrijheid wordt gegeven, worden de 
richtlijnen in beraad genomen en ingevuld hoe dit het beste past binnen de 
gemeente Leudal. 
d. De informatie omtrent de Woo wordt vanaf de nieuwe begroting 
2024 -2027 onderdeel van de paragraaf Bedrijfsvoering.
e. In ieder geval is de Woo-coördinator de contactpersoon voor de Woo. 
Daarnaast worden binnen ieder team/afdeling een contactpersoon 
aangewezen als contactpersonen voor de Woo. 
f. De Woo heeft uitdrukkelijk geregeld dat een bestuursorgaan 
verplicht is om voor verzoeken de elektronische weg open te stellen. Sinds 
de invoering van de Woo staat er dan ook een webformulier voor het 
indienen van een Woo-verzoek op de gemeentelijke website. 
Ten aanzien van het ontsluiten van informatie die in de 11 
informatiecategorieën horen, zijn we in afwachting van de nog te 
ontwikkelen werkwijze van PLOOI. Dit platform is tot op heden niet 
operationeel, waardoor hierop nog geen check kan worden uitgevoerd.
g. De komende jaren ontvangt de gemeente Leudal de volgende 
bedragen:
€ 129.000 in 2023
€ 144.000 in 2024
€ 161.000 in 2025
€ 161.000 in 2026
Indien blijkt dat deze middelen te veel zijn, wordt het restant toegevoegd 
aan het begrotingssaldo. Indien blijkt dat dit te weinig is, zal dit middels een 
raadsvoorstel kenbaar worden gemaakt.
h. We houden hiervoor de wettelijke kaders aan. 



Nummer 2 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder H. van Helden

Onderwerp Leeswijzer

Raadsvraag     a. Wat is de functie van de leeswijzer?
    b. Daar staan allemaal doelen en subdoelen. Waar dienen die
        voor?
    c. Waarom kent programma 7 geen doelen? (geen tekst)

Beantwoording 
raadsvraag

a. De leeswijzer bevat een overzicht van de programma's en doelstellingen 
zoals deze zijn opgenomen in de begroting.
Vanwege de programmatuur kan deze in de programma's afgekort zijn en 
zijn deze hier volledig uitgeschreven.
b. Deze doelen en subdoelen zijn opgesteld in de vorige coalitieperiode en 
zijn doelen die het college wil behalen.
Door de komst van de zomernota, zullen deze doelen en subdoelen voor het 
jaar 2024 aangepast worden.
Gelet op de tijd tussen besluitvorming aangaande de zomernota en de 
behandeling van de begroting is het niet mogelijk geweest dit in deze 
begroting te veranderen.
c. De doelen binnen programma 7 sluiten niet meer aan bij de 
uitgangspunten zoals benoemd in de Zomernota. Derhalve is voor dit 
programma het voorstel de subdoelen niet op te nemen in de begroting en
de tekst zoals deze nu is opgenomen binnen het programma te handhaven. 
Dit komt de kwaliteit van de teksten ten goede en kan aan de actiepunten 
uit de Zomernota uitvoering worden gegeven.



Nummer 3 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder M. Graef

Onderwerp Bestuurlijke vernieuwing

Raadsvraag a. Kunt u deze tekst nog eens begrijpelijk uitleggen? 

Om desgewenste effecten te bereiken en tegelijkertijd ruimte te bieden voor 
creativiteit en innovatie, is het van belang om meer te sturen op realiseren 
van doelen, waarbij het proces een middel is om dit doel te bereiken. De 
ambtelijke en bestuurlijke organisatie zullen hierin mee moeten bewegen. 
We verkennen de reikwijdte en impact van deze verandering van werkwijze 
en zullen deze de
komende jaren inbedden in onze bedrijfsvoering en besluitvorming.
 
b. Wat gaat er concreet veranderen?

Beantwoording 
raadsvraag

a. De grote maatschappelijke opgaven waarvoor we ons als gemeente 
gesteld zien, vragen om een integralere manier van (samen)werken. Daarom 
hebben we 3 centrale thema's 'sociale basis, passend wonen en 
buitengebied' benoemd waarmee we die opgaven centraal stellen. Dat 
betekent dat we met externe (keten)partners meer organisatieoverstijgend 
zullen samenwerken om de gewenste maatschappelijke effecten te bereiken 
en daarbij meer ruimte in het proces willen bieden voor creatieve en 
innovatieve oplossingen. Randvoorwaarde daarvoor is om bereid te zijn te 
investeren in de relatie en verder werken aan vertrouwen. Intern betekent 
dit een meer team- en afdelingsoverstijgende samenwerking waarbij het 
realiseren van doelen centraal staat. 

b. Wat dit concreet vraagt van onze werkwijze is nu nog niet duidelijk maar 
zal de komende jaren in gezamenlijkheid worden verkend. 



Nummer 4 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder R. Martens

Onderwerp Kind centrum

Raadsvraag a. Wanneer is de € 10.000.000 gevoteerd als uit te geven bedrag?
   Dat was in 2022  1.336.000.
b. Wanneer zijn de verkeersmaatregelen gereed? 
c. Zit daar een fasering in? Zo ja graag inzicht.

Beantwoording 
raadsvraag

Op 15 februari 2022 heeft de gemeenteraad besloten € 8.944.000 ter 
beschikking te stellen voor de realisatie van het Kindcentrum en de 
opbrengsten van Hoera in te zetten voor investeringsuitgaven. Dat maakt 
samen met de eerder ter beschikking gestelde middelden (€ 1.056.000): € 
10.000.000.

De verkeersmaatregelen zullen gereed zijn bij de opening van de school. Een 
nauwkeurige planning is er nog niet.

De Brigittastraat (met oversteek Bosserstraat) wordt momenteel voorbereid 
en vormt het grootste onderdeel van de verkeersmaatregelen. Deze kan op 
korte termijn aanbesteed worden, maar uitvoering is afhankelijk van Enexis 
i.v.m. een verzwaring van de kabels in de Brigittastraat. Overleggen met 
nutspartijen lopen nog.



Nummer 5 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder M. Graef

Onderwerp Fietspad spoorbrug Buggenum

Raadsvraag     a. Is het eerste afschrijvingsjaar fietspad spoorbrug reëel?
    b. Wanneer is besloten Zevenellen twee jaar op te schuiven en
        waarom schuift de investering maar 1 jaar op? 
    c. Waarom is er uitstel gevraagd?

Beantwoording 
raadsvraag

a. Met de provincie en de gemeente Roermond is afgesproken dat er begin 
2023 een besluit wordt genomen over de projectopdracht. 
De projectopdracht is op hoofdlijnen gereed maar wordt nog aangevuld met 
een stakeholdersanalyse en een nieuwe investeringskostenbegroting. Dit 
zorgt er voor dat zowel het college als de raad een besluit kunnen nemen op 
basis van een actuele kostenraming.
In de projectopdracht staat uitvoering op z'n vroegst gepland voor eind 
2025. Einde van de werken is voorzien in 2027. 
In de tabel op pagina 14 is abusievelijk voor de jaren 2024 t/m 2026 de 
afschrijvingslast opgenomen. Op z'n vroegst zal de afschrijving starten per 
2027, wellicht pas per 2028. Aangezien het hier gaat om de stelpost 
afschrijvingen majeure projecten blijft binnen deze stelpost € 142.000 meer 
aan restant beschikbaar. Voor de begroting leidt dit financieel niet tot een 
wijziging, het betreft een verschuiving.

b. Daartoe is niet besloten, vooralsnog gaan wij er vanuit dat de rotondes in 
2023 worden aangelegd. De raad moet uiteindelijk nog een krediet ter 
beschikking stellen voordat de rotondes aangelegd kunnen worden.

c. De aanleg van de rotondes is nog steeds afhankelijk van een akoestisch 
onderzoek en van de plannen op het gedeelte van WBCZ (World Biobased 
Center Zevenellen). Op dit moment wordt de zuidelijke rotonde aangepast 
naar aanleiding van zienswijzen tegen het ontwerpverkeersbesluit.
De subsidie toekenning voor de rotondes bij Zevenellen vervalt eind 2022, 
daarom is uitstel aangevraagd.



Nummer 6 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder D. Schmalschläger

Onderwerp Veiligheid en ondermijnende criminaliteit

Raadsvraag     a. Taken blijven gelijk en toch wordt er fors meer geld gevraagd.
        Waar is dat voor?
    b. Hoe zijn de mutaties reserves (-95 en -313) opgebouwd? 
    c. Wat valt daaronder?

Beantwoording 
raadsvraag

a. Deze is met name te verklaren door de hogere bijdrage aan de VRLN van 
€ 111.695 (onderdelen niet zijnde GHOR) en de kosten ten aanzien van de 
ondermijning die direct voor rekening komen van de gemeente, nu de 
versterkingsgelden niet meer worden ontvangen ad € 75.000.
b + c. Voor de beantwoording is uitgegaan van de tabel op 17 van de 
begroting. Hierin bedragen de mutaties reserves -51 en -363.
Deze bedragen die samenhangen met deze mutaties hebben betrekking op:
2021:
Onttrekkingen:
Gecommitteerde reserve aanpak ondermijnende criminaliteit € 94.721
Gecommitteerde reserve bommenregeling € 288.253
Gecommitteerde reserve gierkelder Haler € 31.807

Stortingen: 
Gecommitteerde reserve aanpak ondermijnende criminaliteit € 118.606
Gecommitteerde reserve bommenregeling € 244.727

Per saldo € 51.448

2022:
Onttrekkingen:
Gecommitteerde reserve aanpak ondermijnende criminaliteit € 118.606
Gecommitteerde reserve bommenregeling € 244.727
Per saldo € 363.333



Nummer 7ab Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder R. Martens

Onderwerp Leefomgeving

Raadsvraag     a. Er was besloten 37000 bomen te planten. Nu zijn dat er 20.000.
        Hoe moet ik dat lezen? 
    b. Kunt u enig inzicht geven in de minimale eisen van de bomen
        die geplant worden en hoe betrekt u burgers en bedrijven
        daarbij?

Beantwoording 
raadsvraag

a. De ambitie is nog steeds voor elke inwoner in de gemeente Leudal 1 extra 
boom te planten, dus 37.000 extra bomen, in de periode 2021-2028. 
Het College heeft in het Coalitieakkoord opgenomen dat 20.000 bomen 
hiervan in de periode 2022-2026 worden aangeplant.  

b. 
Minimale eisen bomen
de minimale eisen ten aanzien van de kwaliteit van de bomen die worden 
geplant in het kader van het 37.000 Bomenplan gemeente Leudal is onder 
andere afhankelijk van de betreffende plantlocatie en verschijningsvorm 
(o.a. solitaire boom, laanboom, knotboom, houtsingel, struweelhaag, 
vogelbosje, boomgaard, bos). 
Gebruikelijke boommaten zijn: 
- solitaire bomen en laanbomen: maat 14-16 (omtrek stam op 1,30 m1 
gemeten)
- hoogstamfruitbomen: maat 10-12 (omtrek stam op 1,30 m1 gemeten)
- bosplantsoen: maat: 80/100 (hoogte plantmateriaal).
Daarnaast wordt waar nodig ook groeiplaatsverbetering toegepast. 

Participatie
Recent zijn inwoners en bedrijven via een bericht opgeroepen om locaties 
aan te dragen voor het aanplanten van extra bomen. We hebben als 
tientallen reacties ontvangen op deze oproep. Locaties voor het aanplanten 
van extra bomen kan men nog tot 1 november aanstaande doorgeven. 
Daarna wordt een totaaloverzicht opgesteld en worden alle locaties bekeken 
of deze geschikt zijn (o.a. ondergrondse infrastructuur en afstand tot 
erfgrens). (zie ook bijgevoegde publicatie)
In alle reguliere overleggen/contacten met inwoners/stakeholders (zoals 
LLTB / BIZ) wordt ook gesproken over het verduurzamen van de gemeente 
Leudal. Het aanplanten van extra bomen maakt hier ook onderdeel van uit. 
Daarnaast wordt komend jaar het gemeentelijk bomenbeleid en de 
gemeentelijke bomenlijst geactualiseerd waarbij tevens een plan wordt 
opgesteld voor het aanplanten van de extra bomen. In de uitvraag is 
participatie een belangrijk onderdeel. De inschrijvers moeten o.a. een plan 
van aanpak opstellen hoe ze invulling geven aan participatie.    



Nummer 7c Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder M. Graef

Onderwerp Leefomgeving

Raadsvraag     c. Vorig jaar is besloten dat Leudal bij de inwerkingtreding van de
        Omgevingswet voldoet aan alle minimale eisen. Nu staat dat er
        niet meer. Graag een inzicht in hoe die implementatie is
        verlopen en hoe dat er organisatorisch uitziet.

Beantwoording 
raadsvraag Ten tijde van het opstellen en aanbieden van de begroting was de 

verwachting, dat de Omgevingswet op 1 januari 2023 in werking zou treden. 
Omdat de begroting de periode vanaf dat moment behelst, is de 
inwerkingtreding niet meer zo expliciet opgenomen. Inmiddels is, zoals 
wellicht uit de media of vakbladen is vernomen, de inwerkingtreding 
(opnieuw) uitgesteld, namelijk tot 1 juli 2023 (vooralsnog). Dit houdt met 
name verband met de digitale onderdelen van de wet; het Digitaal Stelsel 
Omgevingswet (DSO). Het uitgangspunt van de gemeente Leudal is echter 
onveranderd; de inzet blijft gericht op voldoen aan de minimale eisen per 
inwerkingtreding. De gemeente Leudal ligt daarbij op schema (ook als de 
wet op 1 januari 2023 in werking zou treden). Applicaties zijn aangeschaft, 
processen zijn aangepast, medewerkers zijn opgeleid, instrumenten zijn 
ingericht, etc. Het uitstel biedt ons de mogelijkheid voor een aantal 
onderdelen meer tijd te nemen, bijvoorbeeld voor het in beeld brengen van 
de leges. Voor wat betreft de digitale ontsluiting is de gemeente afhankelijk 
van de landelijke voorziening. Wanneer deze niet (optimaal) werkt, heeft dat 
gevolgen voor alle bevoegde gezagen en dus ook voor de gemeente Leudal. 
Wij hebben daarop geen invloed.
Voor de raadsvergadering van 13 december 2022 worden nog enkele 
besluiten aan de gemeenteraad gevraagd. Het gaat dan bijvoorbeeld om de 
wijziging van de Algemene verordening, zodat deze - simpel gezegd - 
voldoet aan de terminologie van de Omgevingswet. 



Nummer 7d Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder R. Martens

Onderwerp Investeringsagenda

Raadsvraag     d. Deze tekst: (wij een Leudals Investeringsagenda opstellen en
        hieraan uitvoering geven, zodat lokale initiatieven worden
        ondersteund en de economische veerkracht en groei eerder en
        beter kan worden ingezet.) stond ook vorig jaar in de
        begroting. Wat is 2022 al uitgevoerd en wat wordt in 2023
        uitgevoerd?

Beantwoording 
raadsvraag

Na het aantreden van het nieuwe college is de uitwerking van de 
Investeringsagenda Leudal in concrete projecten verder opgepakt.
De Zomernota, als uitwerking van de strategische visie en het 
coalitieakkoord, is hierbij de leidraad.
De eerste voorstellen zullen Q1 2023 aan de raad ter besluitvorming worden 
voorgelegd.



Nummer 7e Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder H. van Helden

Onderwerp Stijgende lasten

Raadsvraag      e. U verwacht fors minder aanvragen en toch stijgen de lasten
         enorm. Hoe verklaart u dat?

Beantwoording 
raadsvraag

De tabel op pagina 24 geeft de totale lasten van het volledige programma 2 
Leefomgeving. Onderdeel van dit programma is onder andere de aanvragen. 
De lasten hangen dus niet 1-op-1 samen met het aantal aanvragen. De 
lasten binnen de begroting blijven bijna gelijk ten opzichte van 2022, 
namelijk € 22.580.000 in 2022 tegenover € 22.528.000 in 2023.
Het verschil op het resultaat van het programma wordt met name 
veroorzaakt door de mutaties reserves. In 2022 worden dit met name 
veroorzaakt door de toevoeging uit de gecommitteerde reserve.

Wordt gekeken naar de tabel op pagina 31 (paragraaf 2.2.2.1 woningaanbod 
sluit aan bij woonwensen) dan is te zien dat de uitgaven op het onderdeel 
omgevingsvergunningen in 2023 dalen tot € 180.000.
Onder programma 2 Leefomgeving valt bijvoorbeeld ook het projectbudget 
overdracht woonwagenlocaties van € 350.000 eenmalig in 2023 zoals deze is 
opgenomen in de Zomernota 2023-2026.



Nummer 8a Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder M. Graef

Onderwerp Economie

Raadsvraag a. Aan wie stelt u de vragen onder ‘ontwikkelingen buitengebied”?

Beantwoording 
raadsvraag

In paragraaf 2.2.1.1 wordt een toelichting gegeven op de 'Economische 
investeringsagenda Leudal'. Daarbij wordt ook gesproken over 
ontwikkelingen in het buitengebied. Vragen over hoe de gemeente Leudal 
omgaat c.q. om wil gaan met nieuwe ontwikkelingen, sloop van vrijkomende 
agrarische bebouwing (VAB) of herinvulling van VAB's zijn onderwerp van 
gesprek bij de totstandkoming van de Omgevingsvisie Leudal, 
uitvoeringsbeleid gericht op het buitengebied en in een later stadium het 
Omgevingsplan Leudal. De gemeenteraad is kaderstellend en bevoegd tot 
vaststelling van de Omgevingsvisie, het Omgevingsplan en beleidskaders. Dit 
zijn dus vragen die de gemeenteraad stelt en in de toekomst zal moeten 
beantwoorden. 



Nummer 8b Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder H. van Helden

Onderwerp Economie

Raadsvraag b. Wat is er sinds de vorige begroting aan garantstellingen verstrekt?

Beantwoording 
raadsvraag

b. Anders dan de garantstellingen die zijn verstrekt in het kader van de WsW 
achtervang, zijn geen nieuwe garanties verstrekt.
Door de nieuwe regelgeving rondom de WsW hoeft het niet te betekenen dat 
de gemeente Leudal de garantie heeft verstrekt, ondanks dat wij mede 
garant staan.



Nummer 8c Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder R. Martens

Onderwerp Economie

Raadsvraag c. Waarom is er gekozen voor een ambtelijk spreekuur en kunnen 
ondernemers niet rechtstreeks bij de wethouder terecht als ze dat willen?

Beantwoording 
raadsvraag De gemeente Leudal zet een ondernemersteam, bestaande uit 

accountmanagers, in om samen met ondernemers te bouwen aan Leudal. Dit 
is een gevolg van het coalitieakkoord 2022-2026 ‘Samen bouwen aan 
Leudal,’ waarbij de wens uitgesproken is om het reeds bestaande 
accountmanagement te versterken. We willen ondernemers beter helpen 
met hun gemeentelijk gerelateerde ondernemersvragen. Dit doen we bewust 
vanuit de deskundigheid van de accountmanagers. Daarmee is niet gezegd, 
dat de ondernemers geen afspraak met de wethouder kunnen of mogen 
maken, maar de ondernemer wordt in de basis vanuit het ondernemersteam 
ondersteund. 

In het coalitieakkoord is afgesproken om een ondernemersspreekuur in te 
voeren. Dat spreekuur is nu ingevoerd. Maar we komen ook ondernemers 
tegemoet, die niet op het spreekuur kunnen of willen komen. Met de komst 
van het Ondernemersteam Leudal slaan we daarom 2 vliegen in 1 klap! Het 
ondernemersteam wordt het vaste aanspreekpunt binnen onze gemeente. Zij 
vangen de vragen van ondernemers op. Dit kan op locatie, het gemeentehuis 
of digitaal op een tijdstip dat de ondernemer het beste past.

Elke ondernemer kan bij het ondernemersteam van de gemeente Leudal 
terecht. Startende ondernemers, maar ook bestaande ondernemers, al 
gevestigd of nog te vestigen in Leudal, groot of klein. Het ondernemersteam 
wijst ondernemers graag de weg binnen de gemeentelijke organisatie.



Nummer 8d Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder M. Graef

Onderwerp Economie

Raadsvraag d. Wat bedoelt u met deze tekst en hoe gaat u dat concreet realiseren?
"We blijven de diversiteit qua bedrijven en gewassenteelt in ons 
buitengebied stimuleren”

Beantwoording 
raadsvraag De diversiteit van ons buitengebied is een groot goed en wordt vaak als 

waardevol en wenselijk vermeld door inwoners, ondernemers en bezoekers. 
Die diversiteit willen wij daarom graag behouden, waarbij wij wel recht willen 
doen aan een evenwichtige functietoedeling en een passend ruimtegebruik 
(niet alles kan overal, tegelijkertijd). Wij willen ondernemers het perspectief 
bieden te ondernemen en te innoveren op plekken waar dit kan en past. Via 
het ondernemersteam (accountmanagers), partners in de regio (bijvoorbeeld 
Keyport) en in samenwerking met regiogemeenten worden ondernemers 
(waar mogelijk financieel) ondersteund, begeleid en gestimuleerd om te 
innoveren en te ontwikkelen binnen de kaders van het beleid. 



Nummer 8e Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder D. Schmalschläger

Onderwerp Economie

Raadsvraag e. Waarom zijn de kosten ambtelijke samenwerking in 2024 zoveel lager?

Beantwoording 
raadsvraag

Dit heeft te maken met een lagere bijdrage aan Keyport voor de jaren 2023 
en 2024.
Voor het jaar 2023 wordt deze lagere bijdrage ingezet voor de procesgelden 
ten aanzien van de investeringsagenda Midden-Limburg.
Derhalve is het verschil enkel in 2024 zichtbaar.



Nummer 8f Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder R. Martens

Onderwerp Economie

Raadsvraag f. Positief dat u sterk inzet op toerisme en recreatie. Waarom daar geen 
middelen voor beschikbaar stellen?

Beantwoording 
raadsvraag

Er zijn wel middelen beschikbaar, via de Reserve O.17 Reserve 
uitvoeringsplan recreatie en toerisme.



Nummer 8g Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder R. Martens

Onderwerp Economie

Raadsvraag g. Wanneer is de mountainbike-route gereed?

Beantwoording 
raadsvraag

De interne en externe afstemming van de conceptroutes (met gebruikers en 
grondeigenaren) is opgestart. Omdat we te maken hebben met een grote 
groep grondeigenaren, kan nu niet worden ingeschat hoelang de 
afstemmingsfase exact duurt. O.b.v. de afstemming worden gedragen routes 
per omgaande uitgewerkt en gereed gemaakt voor het vergunningentraject. 
Daarna volgt de realisatiefase. 



Nummer 9 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder R. Martens

Onderwerp Wonen

Raadsvraag a. Hoe kunnen we als raad kwalitatief (welke), kwantitatief (aantal per 
benoemde kwaliteit) en waar (kern) de opgave volgen? 
b. Wanneer bepalen we de verdeling van 750 woningen naar welke, wanneer 
en waar?

Beantwoording 
raadsvraag

a. In het kader van de regionale Structuurvisie Wonen 2022, wordt de 
planvoorraad met woningbouwplannen jaarlijks door het college 
geactualiseerd (per 1 januari). De planvoorraadlijst geeft per kern een 
gedetailleerd beeld van de planlocaties, het aantal geplande woningen, de 
woningtypen en prijsklassen. Daarbij wordt ook een terugblik gegeven op de 
gerealiseerde woningen in het afgelopen jaar. Deze stukken worden altijd 
actief gedeeld met de raad. In het kader van de jaarrekening vindt ook 
terugkoppeling plaats over dit onderwerp. 
b. De Versnellingsagenda Wonen vormt het lokale afwegingskader voor 
nieuwe woningbouwontwikkelingen. Besluitvorming over de uitgangspunten 
van de Versnellingsagenda Wonen 2023-2025 is gepland voor de 
raadsvergadering van december. Nieuwe initiatieven komen voort uit de 
Versnellingsagenda Wonen en worden gedurende het jaar opgepakt. Bij de 
eerstvolgende actualisatie worden deze planontwikkelingen aan de 
planvoorraad toegevoegd. Het is een dynamisch proces. De actualisatie van 
de planvoorraad per 1-1-2023 (gepland in feb/maart 2023) zal meer inzicht 
geven in de verwachte verdeling van de 750 woningen.  



Nummer 10 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder M. Graef

Onderwerp Duurzaamheid

Raadsvraag a. Wat is de relatie nog met de Regionale Energie Strategie (1.0)? 
b. Ons viel deze tekst op: “Gemeente Leudal zal een eigen 
isolatieprogramma gaan opstellen al dan niet in RES verband”.
Kunt u daar eens wat meer over vertellen? Waarom niet in RES verband? 
En betekent dit dat er een (financieel) programma komt voor isolatie 
ondersteunende maatregelen aan woningen en 
bedrijven? Of blijft het weer bij algemene informatie en foldertjes?
c. U neem geen aanvullende middelen op voor uw hoge ambities. 
Kunt u alle ambities waarmaken binnen het beschikbare budget?

Beantwoording 
raadsvraag

a. De Regionale Energiestrategie (RES) is het samenwerkingsverband tussen 
de 15 gemeenten van Noord-en Midden Limburg, de provincie, Waterschap 
en Enexis. In Res verband wordt samengewerkt aan bovenregionale zaken 
op het gebied van Elektriciteit zoals de netcongestie, Warmte zoals 
gezamenlijk onderzoeken uitgevoerd naar Groen gas en worden er ook 
gezamenlijk projecten uitgevoerd op het gebied van energiebesparing.
b. In het Bestuurlijk Overleg van de RES is besloten dat er een gezamenlijk 
Regionaal Isolatieprogamma wordt opgesteld. De ambitie is om in de regio 
voor 2030 circa 30.000 koopwoningen met een laag energielabel te gaan 
isoleren. Voor Leudal gaat het om ongeveer 2500 woningen. Vanuit het 
Nationaal Isolatieprogramma krijgen gemeenten geld om dit te gaan 
uitvoeren. Voor de woningeigenaren is er naast de reeds bestaande 
subsidieregelingen een Nationaal Warmtefonds, met de mogelijkheid om 
tegen een rente van 0% je woning te verduurzamen. Samen met de huidige 
hoge energieprijzen maakt dat het aantrekkelijk om te investeren in het je 
woning.
c. Gemeenten krijgen voor 2023 en verder extra geld van het Rijk om de 
ambities uit het Klimaatakkoord te kunnen realiseren. Dit is opgenomen in 
de Rijksbegroting. Het is nog niet exact bekend hoeveel middelen dat voor 
Leudal betreft. Het realiseren van alle ambities is afhankelijk van de 
Rijksmiddelen die ter beschikking worden gesteld. In het verleden is diverse 
keren middelen voor klimaat beschikbaar gesteld. Het gaat hierbij om de 
volgende bedragen:
Decembercirculaire 2019 € 246.800 in 2019 klimaatmiddelen
Meicirculaire 2022 € 253.319 in 2022 uitvoeringskosten klimaatakkoord
Specifieke uitkering 2020 reductie energieverbruik € 90.000
Specifieke uitkering 2021 reductie energieverbruik € 160.000
Specifieke uitkering 2022 aanpas energiearmoede € 579.402
Voor 2023 zijn de bedragen nog niet bekend.



Nummer 11 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder H. Wijers

Onderwerp RUD

Raadsvraag a. Wanneer zijn deze (Vanuit de Regionale Uitvoeringsdienst (RUD) zal de 
komende jaren het toezicht op 
de wettelijke verplichte maatregelen worden geïntensiveerd.) afspraken 
gemaakt met de RUD? 
b. Wij ontvangen graag een concretisering van deze tekst in de vorm van 
een deal met de RUD.

Beantwoording 
raadsvraag

a. In het uitvoeringsprogramma plannen we het energietoezicht. 
Energietoezicht is een basistaak (m.u.v. kantoren, winkels e.d.) die onder 
RUD-regie moet worden uitgevoerd. De planning is om vóór 1 januari 2023 
een uitvoeringsprogramma vast te stellen in het college, waarin ook het 
aantal uren voor energietoezicht is opgenomen. Het coördinatiecentrum van 
de RUD adviseert ons, op basis van het bedrijvenbestand, hoeveel 
energietoezicht er plaats moet vinden. Het is aan het college om uiteindelijk 
het UP vast te stellen, welke rekening houdt met beschikbare capaciteit en 
budgetten. Over de periode 2022-2026 heeft het coördinatiecentrum van de 
RUD, conform besluit van het Algemeen Bestuur van de RUD op 13 oktober 
2022, een landelijke subsidie aangevraagd voor extra middelen voor het 
energietoezicht. Voor de regio Limburg-Noord als geheel bedraagt deze 
aanvraag € 2.089.929, te verdelen over de gemeenten én de vijf jaren. De 
toekenning dient nog plaats te vinden. Over de verdeelsleutel wordt nog een 
besluit genomen door het bestuur van de RUD. 

b. De 'deal' bestaat in de vorm van het uitvoeringsprogramma, waarin taken 
(en intensiteit daarvan) om het milieutoezicht uit te voeren zijn opgenomen. 
Het college bepaalt daarbij de gewenste intensiteit én dient hiervoor de 
uren/middelen ter beschikking te stellen. Taken en intensiteit worden nog 
vastgelegd in het uitvoeringsprogramma 2023. De gemeenteraad ontvangt 
het bestuurlijk vastgestelde uitvoeringsprogramma jaarlijks ter kennisname. 
In het uitvoeringsprogramma zijn de volgende posten voor energie 
opgenomen: 
1T Toezicht milieu bij industriele IPPC-inrichtingen: Deelcontroles 
energie
2T Toezicht milieu bij agrarische IPPC-inrichtingen: Deelcontroles 
energie
3T Toezicht milieu bij overige vergunningplichtige inrichtingen: 
Deelcontroles energie
4T Toezicht milieu bij niet-vergunningplichtige inrichtingen: 
Meldingsplichtig BTP-bedrijf - Deelcontroles energie
4T Toezicht milieu bij niet-vergunningplichtige inrichtingen: Niet-BTP 
bedrijf - Deelcontrole energie
19V Vergunningen Specialistisch advies energie en klimaat: Specialistisch 
advies energie en klimaat
19T Toezicht Specialistisch advies energie en klimaat: Specialistisch 
advies energie en klimaat



Nummer 12 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder M. Graef

Onderwerp Transitie visie warmte

Raadsvraag a. Kunt u een planning overleggen wanneer welke kern aan de beurt is?

Beantwoording 
raadsvraag

In de Transitievisie Warmte van de gemeente Leudal is opgenomen dat de 
warmtetransitie niet van bovenaf opgelegd wordt maar dat het wordt 
uitgevoerd in samenwerking met de inwoners, In 2022 is er daarom gestart 
met het instellen van wijkteams die samen met de gemeente een WUP gaan 
opstellen. Er zijn wijkteams opgericht in Heythuysen, Roggel, Baexem en 
Nunhem. Inwoners in die kernen hebben zich na een oproep van de 
gemeente gemeld om mee te denken over de warmtetransitie. Samen met 
de Wijkteams in de voornoemde kernen zal gestart worden met de 1e 
stappen naar de transitie naar een aardgasloos Leudal in 2050.



Nummer 13a Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder R. Martens

Onderwerp Nieuwbouw woningen

Raadsvraag a. Het aantal nieuwbouwwoningen is in 2021 gehalveerd. Hoe gaat u dit 
proces keren om te komen tot 750? 

Beantwoording 
raadsvraag

De gemeente realiseert zelf geen woningen, maar faciliteert (passende) 
bouwmogelijkheden. De Versnellingsagenda Wonen (december 2022) vormt 
voor de periode 2023-2025 wederom het lokale afwegingskader voor alle 
nieuwe woningbouwmogelijkheden in Leudal. Het ontwikkelpotentieel is 
groot. Daarnaast zijn er ook diverse bestaande plannen. Of en wanneer deze 
woningen daadwerkelijk worden gerealiseerd is mede afhankelijk van 
externe marktfactoren en het tempo van ontwikkelaars. 



Nummer 13bc Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder R. Martens

Onderwerp Arbeidsmarkt

Raadsvraag b. Wat is het meest recente netto arbeidspercentage?
c. Het aantal banen in Leudal is fors gedaald. Hoe komt dat? 

Beantwoording 
raadsvraag

b. 73,3 (2021)
c. In 2021 is de werkgelegenheid in Leudal afgenomen met 785
arbeidsplaatsen (5,2%).
Leudal telde in 2021 15.088 arbeidsplaatsen.
In de afgelopen jaren kende de gemeente als gevolg van een periode
van economische hoogconjunctuur een toename van het aantal
arbeidsplaatsen. Tussen 2015 en 2021 steeg het aantal arbeidsplaatsen
met 1.291 (9,4%).
De daling in 2021 is mogelijk mede een gevolg van de coronacrisis.



Nummer 14 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder M. Graef

Onderwerp Verduurzaming Vastgoed

Raadsvraag a. Hoeveel heeft u geraamd voor de verduurzaming van ons vastgoed?
b. Wat is een reële inschatting van de verduurzaming van ons vastgoed. 
Wellicht kunt u dat in een tabel aangeven met een
onderscheid in niveaus van volledig energie neutraal naar – matig 
duurzaam?

Beantwoording 
raadsvraag

a. Op dit moment is hier nog niets voor geraamd.
b. Dit kunnen wij op dit moment niet geven, we zijn bezig met het opstellen 
van een DMJOP, waarbij de duurzaamheidscomponent van al onze panden in 
kaart wordt gebracht.
Daarbij worden ook duurzaamheidmaatregelen opgenomen in samenhang 
met het meerjarig onderhoud van onze panden.
Dit zal separaat in 2023 aan de raad worden voorgelegd.



Nummer 15 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder H. Wijers

Onderwerp Zwemonderwijs

Raadsvraag a. Heeft u overwogen om zwemonderwijs weer te gaan ondersteunen daar 
waar dat qua eigen vervoer mogelijk is?

Beantwoording 
raadsvraag

De toekomstvisie zwembaden staat voor volgend jaar op de planning, hierin 
wordt het onderwerp zwemonderwijs meegenomen. 



Nummer 16 Datum ontvangst 13-10-2022

Indiener S. Backus Politieke partij Ronduit Open

Portefeuillehouder H. Wijers

Onderwerp Sportaccommodatie

Raadsvraag a. Waar vinden we de kapitaallasten voor de sportaccommodaties? 
b. Is er voldoende budget opgenomen voor de verduurzaming van de 
sportaccommodaties en waar vinden we die budgetten?

Beantwoording 
raadsvraag

a. Deze zijn onderdeel van programma 3 Voorzieningen
b. Op dit moment is hier nog niets voor geraamd, deze zijn onderdeel van 
het op te stellen DMJOP.


